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Zdravím vás, vážení občané, do poklidného času prázdnin, které si my-
slím všichni zasloužíme. Učitelé, žáci i rodiče se rozjeli na dovolené na-
čerpat další energii. A my máme za sebou polovinu investičně náročného 
roku. Dokončili jsme stavbu nového pavilonu školky a její kapacita bude 
navýšena o dalších 28 dětí. V důsledku toho bude uzavřen dětský klub 
Klubíčko v základní škole, kde vznikne další třída družiny. Nyní probíhá 
rekonstrukce kuchyně MŠ a úprava exteriéru kolem nového pavilonu.
O prázdninách dojde k vybavení nového pavilonu hračkami. Barevný od-
stín stavby si zvolilo vedení školky a v létě dojde k oživení fasády kresba-
mi výtvarníka. Směřujeme k otevření nového pavilonu školky od 1. září 
2016.
Plovárnu Libčice jsme vybavili novou čistírnou napájecí vody, která je 
již od prvního napuštění bazénů v plném provozu. Byl dokončen velmi 
potřebný chodník v ulici Kralupská a v době psaní tohoto textu probíhá 
příjem nabídek firem na rekonstrukci střechy ZUŠ, které budou následně 
vyhodnoceny, a bude vybrána ta nejlepší.
Kdo navštívil areál ZUŠ, jistě zaznamenal postupnou revitalizaci školní 
zahrady. Oprava fasády umělecké školy proběhne v 1. polovině příštího 
roku. Na školní zahradě ZUŠ jsme postavili nové pódium. 
Radost mám i z další stavby, která se rodí rychlým tempem. Tou je nová 
služebna Policie ČR u katolického hřbitova, která by měla být dokon-
čena do konce letošního roku. Státní policie se poté odstěhuje z budovy  
v ulici Za Kovárnou, kterou plánujeme přestavit na spolkový dům. Hasiči  
v objektu, kde jsme před časem postavili hasičskou zbrojnici, samozřejmě 
zůstávají. 
Probíhají jednání se soukromými investory o budoucích stavbách, např. 
o prostoru na Leteckém náměstí v areálu bývalého učiliště. Už jsme vás 
na stránkách novin informovali o tom, že investor zastoupený společností 
RH Arch s r.o. zde hodlá postavit cca 30 bytů a obchod, který v Letkách 
už mnoho let chybí.
Další stavební aktivita se připravuje v prostoru nad koupalištěm. Zde by 
mělo v dohledné době vzniknout cca 30 stavebních parcel pro rodinné 
domy. V areálu se ve věci regulačního plánu angažuje skupina soukro-
mých investorů z Libčic nad Vltavou, investor Josef Fortmeier z Prahy, 
firma CTR Group a.s. a firma Bau32 s.r.o.
Ještě je potřeba zmínit, co se děje s pozemkem tzv. shromaždiště, kde by 
mělo vzniknout sociálně zdravotní zařízení. Vyvolal jsem jednání s maji-
telem pozemku Dr. Matouškem, který sdělil, že výše uvedené zařízení se 
po úspěšném jednání se zdravotní pojišťovnou projektuje.
Dobrou zprávou pro obyvatele je, že praktický lékař MUDr. Josef Blecha 
se i s ordinací přesunul do domu naproti městskému úřadu.
Přeji vám hezké prožití zbytku prázdnin i posvícenských slavností na je-
jich konci.                                                                       Ing. Pavel Bartoš, MBA

BOHOSLUŽBY O POSVÍCENÍ
25. 8. čtvrtek 18:00 Modlitba za město Libčice
 18:30 Výročí posvěcení kostela 
  mše svatá za město Libčice
28. 8. neděle 15:00 Poutní slavnost sv. Bartoloměje
  mše svatá za farnost
  následuje setkání farníků 
  na farní zahradě

kostel sv. Bartoloměje - Libčice nad Vltavou
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Termíny svozu BIO popelnic

 1. 8. 2016      31. týden
 15. 8. 2016      33. týden
 29. 8. 2016      35. týden

a každý lichý týden v pondělí 

Poslední svoz v tomto roce 21. 11.

NÁVŠTĚVNOST MĚSTSKÉHO WEBU
Přiznám se, že si statistiku návštěvnosti našeho webu moc neprohlížím, 
protože se jej mnohem raději snažím coby web editorka udržet maximál-
ně aktuální a přitom doufám, že plní svůj informační účel. 
Uznávám, že doufat není moc profesionální, a tak jsem se ponořila do po-
drobné statistiky návštěvnosti a zjistila jsem docela zajímavá čísla. Sečetla 
jsem návštěvnost za posledních 6 měsíců a dospěla jsem k číslu 30 053, 
což znamená, že měsíčně se na web města podívá v průměru 5 008 lidí  
a že web libcice.cz denně zaznamená 166 kliknutí.
Když uvážíme, že v našem městě žije 3 300 obyvatel včetně dětí, které náš 
web ještě nezajímá a včetně starší generace, která se takovým moderním 
technologiím spíše vyhýbá, tak snad můžeme takovou návštěvnost pova-
žovat za uspokojivou.
Potěšující je vědět, že si občané postupně zvykají na webové stránky 
města chodit, neboť návštěvnost rok od roku stoupá. V r. 2013 to bylo 
dokonce o 1 000 návštěv měsíčně méně, než letos. Je možné, že za ten 
nárůst může i rapidně se šířící používání moderních mobilních telefonů 
či tabletů, které umožňují snadný přístup na webovou aplikaci upravenou 
pro mobily, kterou město samozřejmě také provozuje.
Nemáme ambice vás na webu bavit, ale především podávat včas důleži-
té informace, které pro život a o životě v našem městě potřebujete znát. 
Pokud se nám to daří plnit, tak nás to velmi těší a o váš zájem budeme  
i nadále usilovat.                                                                         Hannah Bartíková

TERMÍNY UMÍSTĚNÍ KONTEJNERŮ
v II. pololetí roku 2016

NEDĚLE
 srpen 21. 8.
 září 25. 9.
 říjen 30. 10.
 listopad 27. 11.
 prosinec 18. 12.

Kontejnery budou umístěny v uvedených termínech 
na těchto místech:
Libčice n/Vlt. - křižovatka ulic Nerudova,   
  Palackého, Na Radosti a Tržní
Libčice n/Vlt. -  Kralupská
Letky  -  Letecké nám.
Chýnov  -  ul. Ke Studánkám
Chýnov  -  Sídliště Pod Saharou k čp. 705  
  (vedle dětského hřiště)

Svoz nebezpečného odpadu
se bude konat 20. 10. 2016.

Bližší informace najdete 
v příštích novinách a na webu města.

S potěšením oznamujeme, že jsme nechali naše město 
zahrnout do aplikace Turista v Mobilu, kde každý turis-
ta, který by nás chtěl navštívit, získá potřebné informace  

o městě, najde tam podrobně popsané trasy a mapy pro pěší i cyklisty 
včetně tipů na výlet a informaci o největších městských akcích.
Výše uvedené logo najdete na webu města v šedivém pruhu na konci kaž- 
dé stránky.
Máte-li ve svých mobilech operační systém Android, tak si tuto aplikaci 
můžete bezplatně stáhnout prostřednictvím Google Play, nebo si v PC 
otevřít www.turistavmobilu.cz. Najdete tam spoustu praktických infor-
mací pro plánování výletů nejen v okolí našeho města, ale po celé České 
Republice.

Zavádíme nový archiv novin pod názvem poskytovatele RAS TV nabíze-
jící pohodlné listování, snadnější prohlížení a vyhledávání jednotlivých 
článků. Dosavadní archiv novin v PDF zůstává na webu města zachován. 
RAS TV najdete v sekci Noviny i v šedivém pruhu v dolní části obrazovky.
Již v tomto vydání Libčických novin objevíte u některých článků odkazy, 
které umožňují čtenářům elektronické verze jednoduše překliknout na 
webové stránky, album fotografií, zvukový záznam nebo video související 
s článkem nebo inzercí.

Snažíme se touto inovací reagovat na rychlý vývoj elektronického světa, 
umožnit čtenářům snadný přístup k informacím v širších souvislostech  
a autorům článků či inzerentům nabídnout možnost sdělit více, než nabízí 
omezený prostor v tištěných novinách.

STĚHOVÁNÍ KONTEJNERŮ NA TŘÍDĚNÝ ODPAD
Správa majetku oznamuje, že od 1. 8. 2016 jsou přestěhovány 

kontejnery na tříděný odpad z Dělnické ulice na nové místo vedle 
domu Kolonie 411. Všechny komodity pro třídění zůstávají zachovány.



 - 3 -

   3. 8. Kvíz o Karlu IV.
10. 8. Ruční práce 
17. 8. Procvičování paměti
24. 8. Společenské hry
31. 8. Posvícení po posvícení

Follet, K.: Kolo štěstěny, KK 2016
Guenassia, J. M.: Nezmar, Argo 2016
Hájíček, J.: Zloději zelených koní, Host 2015
Irving, J.: Ulice záhadných tajemství, Odeon 2016 
Jonasson, J.: Zabiják Anders a jeho přátelé (a sem tam nepřítel), Panteon 2016
Kundera, M.: Život je jinde, Atlantis 2016 
Lovett, Ch.: Dobrodružství milovníka knih, Paseka 2014
Mankell, H.: Pyramida. Případy komisaře Wallandera, Host 2016
Vigan de D.: Podle skutečného příběhu, Odeon 2016
POZOR: Knihovna bude celý srpen zavřená.                                       Šárka Sekerová

SENIOŘI NA CESTÁCH
Cestovatelé a cestovatelky z Klubu seniorů od jara 
opravdu nezaháleli. V dubnu jsme navštívili Panen-
ský Týnec, Louny, zámek Kačina a historické město 
Kutná Hora. V květnu pak Klášterec nad Ohří a Ka-
daň. Koncem měsíce jsme si udělali výlet na Mora-
vu, a to do krásné Kroměříže. Její úchvatné zahra-
dy Zámecká a Květná patří mezi památky zapsané  
v UNESCO.
Po prohlídce zámku jsme nastoupili do vláčku a pro-
jeli jsme Zámeckou zahradu a pak přes město jsme 
pokračovali do Květné zahrady. Byla to projíždka  
s výkladem, takže jsme se cestou dozvěděli spoustu 
zajímavostí.
V červnu jsme navštívili zámek Libochovice a hrad 
Budyně nad Ohří. První pololetí r. 2016 jsme ukon-
čili zájezdem na hrad Veveří a do Brna, které se nám 
moc líbilo. Ocenili jsme krásně upravená náměstí  
a několik fontán.
Na všech výletech jsme měli pěkné počasí, tak jsme 
si to užili. V září se pojedeme podívat na hory.
Děkujeme vedení města za finanční příspěvek, který 
jsme použili na dopravu.
Na naše zájezdy se mohou přihlásit i senioři, kteří 
nejsou členy našeho klubu. Je škoda, když v autobu-
se zbývají volná místa, takže nabízíme možnost ab-
solvovat s námi následující zájezdy:
13. září – Pec pod Sněžkou a Jánské Lázně
20. září – Zámek Březnice, Příbram, Rožmitál pod 
  Třemešínem
27. září – Duchcov, Osek a Teplice 
Přihlášky přijímá J. Janovská na tel. 725 865 826.   

Starosta a členové vedení města gratulují 
panu Josefu Nováčkovi k jeho nedávným 
75. narozeninám a děkují mu za jeho dlou-
hodobé působení v Sokole Libčice.
Od svých 18 let byl J. Nováček aktivním 
hráčem libčického oddílu házené a součas-
ně s tím začal v Sokole působit v různých 
funkcích.
Postupně se vypracoval od vedoucího oddí-

lu házené, přes předsedu Tělovýchovné jednoty až po starostu zno-
vu založeného Sokola, kterým je dodnes.
Vážíme si systematické a obětavé práce pana J. Nováčka, který celý 
svůj dosavadní sportovní život věnoval Sokolu, jenž je v našem 
městě největší a nejvýznamnější zájmovou organizací nabízející 
sportovní vyžití zájemcům napříč generacemi.
Přejeme J. Nováčkovi dobré zdraví a energii do další práce.

JSOU TO JENOM NÁPLAVY
Často slýchávám tento termín, kterým nejen starousedlíci, ale i lidé dlou-
hodobě v městě či obci žijící, označují své spoluobčany, kteří se odkudsi 
čerstvě přistěhovali, přiženili či přivdali. Mně toto označení nezní zrovna 
moc laskavě, ale při troše smyslu pro humor se to dá snad přijmout.
Pokoušela jsem se zjistit, kdy se vlastně překlopil význam skutečné nápla-
vy resp. naplaveniny, tedy něčeho, co naplavila voda, do mluvy o migraci 
lidí. Dočetla jsem se, že už za dob Karla Havlíčka Borovského se objevil 
termín – náplava cizinců. Není to tedy výraz nový, spíše nějakou dobu 
spal na okraji českého jazyka, postupem času se probudil a dnes se po-
měrně hojně používá. Zůstává však zatím jen v hovorové češtině, neboť 
oficiální slovníky jej ještě nezaznamenaly.
Zajímalo mě, zda se během věrného a dlouhodobého pobytu na jednom 
místě mohu z náplavy vymanit a stát se starousedlicí. Nemohu. Já napří-
klad jsem a navždy budu v Libčicích náplavou z Jižních Čech a přiznám 
se, že to vůbec neřeším. Těší mě být tam, kde náplavou nejsem i tady, kde 
jí již spoustu let jsem.
Osobně nemám moc ráda budování jakýchkoli uzavřených komunit, kte-
ré nechtějí mezi sebe přijmout nikoho nového. Historie nám bohužel čas-
to dokazuje, že obzvláště komunity starousedlíků dokáží být někdy velmi 
nekompromisní. Trochu to zavání xenofobií, což doufám není a nebude  
v našem městě nikdy zakořeněno.
Když se kolem sebe porozhlédnete, najdete možná i ve vlastních rodi-
nách náplavy, které milujete a byli byste nešťastní, kdyby se vrátily tam, 
odkud k vám připluly.
Není přeci vůbec důležité, odkud kdo je, ale jaký je.

Hannah Bartíková
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Řada z nás musela v poslední době doma řešit, co s úspornou zářivkou, kte-
rá po letech přestala svítit. Vysloužilé lineární či úsporné zářivky a výbojky 
totiž nepatří do popelnice na směsný odpad, kde z nich při rozbití mohou 
unikat nebezpečné látky. 
V minulosti to bylo snadné, klasická wolframová žárovka se prostě vyhodila 
do popelnice na komunální odpad a z obchodu se přinesla nová. Od září 
2012 se ale klasické wolframové žárovky přestaly v Evropské unii prodávat, 
a tak postupně všichni začínáme používat ekonomicky a ekologicky šetrněj-
ší světelné zdroje. Tedy kompaktní a lineární zářivky či LED žárovky. Má to 
ale jeden háček: pokud taková úsporka dosvítí, nesmí skončit v běžném koši 
a nepatří ani do tříděného skla. 
Důvodem je jedovatá rtuť, kterou zářivky (trubicové i kompaktní úsporné) 
v malém množství obsahují. Při špatném či neodborném zacházení a ve vyš-
ších koncentracích může rtuť ohrozit lidské zdraví a životní prostředí. Nej-

jednodušší je vzít starou zářivku a odevzdat ji v obchodě při nákupu té nové. 
Další možnost, jak správně naložit s nefunkční zářivkou, je odevzdat ji ve 
sběrném dvoře do kontejneru v ulici Družstevní, vedle č.p. 436. Zpětný 
odběr zářivek pro naše město zajišťuje kolektivní systém EKOLAMP, kte-
rý nejen přispívá na náklady provozu sběrného místa, ale navíc plně hra-
dí veškeré náklady na přepravu a recyklaci. Díky EKOLAMPu ušetříme  
z obecního rozpočtu část prostředků, které bychom jinak museli použít na 
ekologickou likvidaci nebezpečného odpadu. 
Menší nepohodlí spojené se správnou likvidací úsporné zářivky nám vy-
nahradí až o 80 % nižší spotřeba elektrické energie a vědomí, že společně 
přispíváme k ochraně životního prostředí okolo nás. 
Více se o nakládání s nefunkčními světelnými zdroji a dalších aktivitách 
společnosti EKOLAMP dočtete na www.ekolamp.cz.

S použitím zdrojů Ekolamp Jaroslav Čermák

KAM S NEFUNKČNÍ ZÁŘIVKOU?

TŘÍDIT SE VYPLATÍ
Město obdrželo od společnosti EKO – KOM certifikát  
o úspoře emisí za rok 2015. Tímto certifikátem je oceněna 
snaha nás všech, kterým není lhostejné třídění odpadů. Za 
minulý rok se v našem městě podařilo v základních komo-
ditách jako je sklo, papír, plast, tetrapak a oděvy odevzdat 
112,56 tun. Z toho vyplývá podíl úspory na emisích skle-
níkových plynů, které nebylo nutné vypustit do ovzduší  
a zhoršit tak životní prostředí. 
Těší nás, že zájem občanů města o třídění je poměrně velký 
a všem, kteří se chovají uvědoměle a maximálně využívají 
kontejnery na tříděný odpad, velmi děkujeme.

Jaroslav Čermák
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RUMTORÁD NA PLOVÁRNĚ
15. 7. 2016 byl vydařený letní večer, který je nejlepší strávit s ka-
marády někde u vody, s kytarami, dobrým pitím a něčím na zub.
Tak nějak podobně vypadal sobotní večer přátel country muziky,  
s tím rozdílem, že řeku nahradila voda v bazénu a potlachovou hos-
půdku restaurace Na plovárně s ochotnou obsluhou, která se neú-
navně starala o pitný a stravovací režim všech zúčastněných.
Bohatý repertoár známých trampských písní profesionálně sla-
děné a čím dál více oblíbené místní skupiny Rumtorád ve složení 
housle, tři kytary, banjo a basa, dokonale doladil iluzi trampského 
večera.                                                         Text a foto: Hannah Bartíková
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Posíláme krásný pozdrav z tábora ve Stěžově. Počasí nám docela přeje, jen dnes tu začalo pršet. Všichni jsme studenty Univerzity pro 
příšerky a zažíváme spoustu dobrodružství. Hrajeme různé hry, chodíme do přírody, ale taky se nám občas stýská.

Už se na vás moc těšíme, vaše děti a vedoucí LDT Stěžov.

UPÍRCI PÍŠOU Z TÁBORA

CHARLEYOVA TETA
Omluva za zkomolená jména
Velmi se omlouvám členům divadla LOĎ za popletená jména 
v červencových LN, kde jsem je chtěla za jejich vynikající vý-
kony pochválit a nedopatřením jsem zaměnila některá jména.
Takže s velkou omluvou a opakovanou chválou za nádherné 
představení uvádím, že v roli tety se blýskl Vladimír Čmelík  
a Jan Menšík skvěle zahrál Charlese Wykehama.
A není pravda, že paní režisérka, která s LOĎníky skvěle při-
pravila tuto slavnou divadelní hru, se jmenuje Balounová, ale 
Kateřina Kapounová.
Jakkoli tyto chyby z důvodů podobnosti jmen mohou znít 
úsměvně, nic legračního na tom není a já se všem za to velice 
omlouvám.                                         

Text a foto: Hannah Bartíková

Režisérka K. Kapounová s V. Čmelíkem v roli Charleyovy tety. 

LODĚ NA VODĚ
15. 7. 2016 se konal závod různých plavidel po Vltavě, který každoroč-
ně organizuje Obecní úřad Máslovice. Redakci byla těsně po dokon-
čení závodu doručena následující zpráva. Věděli jste, že v Libčicích žijí 
potomci Apačů, kteří dorazili do Máslovic jako druzí?
„Jako každoročně, nemohli jsme ani letos chybět u „pohodového“ závodu 
Bohnice-Máslovice, jež se již vryl do našich pravidelných aktivit, na které 
se celý rok těšíme a pečlivě připravujeme. Jako vždy nechyběly veselé kos-
týmy všech účastníků, kteří řídili plavidla s originálními názvy jako např. 
Námořníci, Dalmatínská tlupa i Čarodějnice na trase od trojského útulku 
až k přívozu v Libčicích.
Vlastní závod byl odstartován v Kaňonu duchů klecanské komory, odkud 
jsme my, Libčičtí Apači, posilněni Ohnivou vodou s indiánským pokři-
kem vyjeli pokořit zrádné vltavské peřeje. Nepřátelské bledé tváře nám 
neustále dýchaly na záda, ale naštěstí naše kánoe nebyla děravá jako ústa 
staré ženy, a tak dorazila do cíle jakožto druhá v pořadí.
Po výborném přívoznickém guláši nejspíše ze sedícího býka a po vykou-
řené dýmce míru, nás čekalo vyhlášení výsledků, po kterém jsme se za 
doprovodu kytar Máslovických drnkaček rozjeli na svých „Hatátitlách“ 
do domovských týpí.
Děkujeme Máslovicím za skvělou organizaci závodu a nashle za rok, milí 
bílí bratři a sestry!“                                                                             Libčičtí Apači

Kája Janda a Ája Víděňská coby Libčičtí Apači.
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PRÁZDNINOVÉ PLATY UČITELŮ
Naštěstí se to nikdy netýkalo a netýká učitelů v libčické škole, ale ještě  
i o letošních prázdninách je v ČR dost učitelů, kteří podepsali se zaměst-
navatelem smlouvu před lednem 2016 pouze na 10 měsíců, což pro ně 
znamená, že o prázdninách nemají práci, musí se hlásit na úřad práce, 
nebo hledají na léto nějakou brigádu. V září budou pak ve většině případů 
znovu přijati na své původní místo.
Letos konečně tento nesmysl přestal existovat, neboť novela zákona pra-
covní smlouvy na 10 měsíců nedovoluje, vztahuje se však na smlouvy po-
depsané od letošního ledna. S jistotou tedy můžeme říci, že všichni uči-
telé budou mít svůj klasický plat i o letních prázdninách až v příštím roce.
Ministerstvo školství považovalo praxi některých ředitelů škol, kteří uči-
tele v červnu propustili a v září zase přijali, za zcela nemorální. Pro mě, 
která sleduje školství zpovzdálí, je to naprosto nepochopitelný systém, 
který učitele degradoval a nebojím se říci, že dokonce diskriminoval, ne-
boť nestálý pracovní poměr v cyklu 10 měsíců jim znemožňoval získat 
např. hypotéku.
Přejme tedy všem učitelům tuto změnu k lepšímu, která jim jistě zajistí 
klid k hezkému prožití zasloužených prázdnin. A když od letošního září 
dostanou přidáno, jak mají slíbeno, budou na tom zase o kousek lépe. Za-
slouží si to.                                                                                        Hannah Bartíková

Domov seniorů Fénix, který sídlí v klidném prostředí na okraji Horomě-
řic, se specializuje na péči o seniory, kteří trpí různými fázemi stařecké 
demence. Funguje úspěšně od r. 2014 a na 60 lůžkách poskytuje svým kli-
entům nový domov s tou nejlepší odbornou péčí, jakou si vyžaduje jejich 
zdravotní stav. Protože jednou z ošetřovatelek je naše Andrea Formán-
ková, která kromě svých běžných povinností pořádá čas od času pro své 
svěřence posezení s hudbou, byla jsem ve Fénixu s foťákem již několikrát. 
Tentokrát to bylo u příležitosti otevření krásně rekonstruované jídelny, 
kam byli dne 22. 6. 2016 pozváni i rodinní příslušníci obyvatel Fénixu.
Skryta za objektivem jsem se mohla podívat dědečkům a babičkám blíže 
do očí, z nichž se jim postupně vytrácí zájem o život a jejich mysl se občas 
někam zatoulá, ale mnozí se pod vlivem hudby a písní, které si pro ně 
Andrea připravila, rozzářili, tleskali a někteří si dokonce pod dohledem 
svých ošetřovatelů i zatančili.
Překvapením pro všechny přítomné byl jeden pár z libčického souboru 
historických tanců Mariane. Jakub Čermoch s Magdalenou Kastnerovou 
pod vedením Jany Kastnerové a Lenky Čermochové ochotně přijeli a za-
tančili několik ukázek.
V momentě, kdy taneční pár v nádherných kostýmech vstoupil na im-
provizovanou scénu několika čtverečných metrů, zpozorněli opravdu 
všichni. Obdivovali půvab a štíhlost Magdaleny v překrásných červených 
šatech a komentovali Jakubův klobouk s velkými bažantími péry… Pře-
kvapivě si všímali řady detailů, takže to s tou demencí u mnohých nebude 
tak zlé. Když spustila hudba, všichni jsme ztichli a s obdivem sledovali 
tance, které známe snad už jen z pohádek.
Slzy dojetí vystřídal smích, přesně tak, jak to má v dobrém scénáři být. 
Dojemná chvíle se jak mávnutím proutku proměnila v legraci, protože 
taneční pár se v závěru svého vystoupení rozdělil a pozval na parket ošet-
řovatelky a jednoho ošetřovatele. Snažili se ze všech sil a až na některé 
drobné přešlapy a strkanice jim to šlo výborně. Však také sklidili bouřlivý 
potlesk. Stejně tak jako Andrea coby zpěvačka, která nenechala nikoho  

v klidu, zpívala písničky na přání a udržovala dobrou náladu až do po-
slední minuty.
Fénix Horoměřice je téměř v našem sousedství, pracovalo tam v minulos-
ti několik lidí z Libčic, ale nejdéle tuto velmi náročnou práci tam, pokud 
já vím, vykonává Andrea. Mezi námi, slyšela jsem tam na ni samou chválu 
a mezi klienty jsem dokonce poznala jednu paní z Libčic.
Právě proto, a nejen proto, že je Fénix s naším městem takto spojený, jsme 
s Andreou zorganizovaly toto hudební odpoledne, ke kterému velmi dů-
stojně přispěl soubor Mariane, jenž takové aktivity k jeho chvále nikdy 
neodmítá.
Všem patří velký dík za účast, která potěšila nejen dědečky a babičky, hos-
ty a personál, ale i nás, protože jejich úsměvy byly pro nás tou největší 
odměnou.
Jsem poctěna, že jsem u toho mohla být a zachytit skvělou atmosféru ale-
spoň na fotografiích, které najdete v galerii na webu města.

Text a foto: Hannah Bartíková

ANDRE A A MARIANE VE FÉNIXU
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Kdy jsi začala chodit do ZUŠ?
V šesti letech. Se svou sestrou - dvojčetem jsme se tenkrát začaly učit hrát na 
zobcovou sopránovou flétnu. 
Ráda vzpomínám, jak jste mi hrály v obřadní síni na vernisáži. Byly jste 
roztomilé a fakt vám to dobře hrálo. 
Já si to moc nepamatuji, ale říkala mi o tom mamka. Měly jsme tenkrát nacvi-
čené různé skladby pro dvě flétny, a tak jsme měly pár vystoupení na koncer-
tech ZUŠ, ale i na městských akcích, což byla mj. i ta vaše vernisáž.
Slyšela jsem, že jste se také úspěšně zúčastňovaly různých hudebních sou-
těží.
To je pravda. V r. 2003 jsme se dokonce se sestrou umístily na 2. místě v TV 
soutěži Mléčná dráha, kde jsme hrály na zobcové flétny se zpěvačkou Zorou 
Jandovou.
Tak to je zážitek, na který se nezapomíná. Byla hudba tvá volba, nebo tě  
k ní přivedli rodiče?
Do ZUŠ nás přihlásila máma. Vždy vedla všechny děti v naší rodině k tomu, 
aby měly nějaké koníčky, rozvíjely se a vzdělávaly v různých oborech. Jsem 
jí za to moc vděčná, protože jsem si mohla vyzkoušet různé aktivity, díky 
kterým jsem poznávala nové lidi a získávala zajímavé přátele.
A také si vybrala profesi, ke které máš nadání. Kdy v tobě uzrála myšlenka 
jít na konzervatoř?
Nebylo to úplně jednoduché. Ze základní školy jsem přešla na šestileté sou-
kromé Česko – italské jazykové gymnázium v Hloubětíně, které v polovině 
2. ročníku, což je 9. třída na ZŠ, zaniklo. Ročník jsem dokončila na jiném 
soukromém gymnáziu, ale školné tam bylo příliš vysoké, a tak jsme doma za-
čali uvažovat o jiné škole. Nakonec přišel můj učitel klavíru v ZUŠ, Norbert 
Heller, s návrhem, že bych mohla zkusit Mezinárodní konzervatoř v Praze.
Do té doby jsi o konzervatoři sama neuvažovala?
Fakt mě to ani nenapadlo, protože jsem nevěřila, že by mě tam vzali. Měla 
jsem za to, že tam studují samí talentovaní muzikanti z prominentních hu-
debních rodin a že já nemám vůbec šanci. Pan učitel David Fárek v ZUŠ mě 
ale tak dobře na talentové zkoušky připravil, že jsem byla přijata a přešťastná 
se stala studentkou konzervatoře, kde jsem se věnovala hře na klarinet. 
Po kom jsi zdědila talent a lásku k hudbě?
Nemůžu říci, že jsem z hudební rodiny, ale mamka v mládí hrála na kytaru  
a na zobcovou flétnu, což se nám velmi hodilo, protože když jsme se sest-
rou začínaly, tak s námi pečlivě cvičila. Jinak prý otec babičky hrál na housle  
a dědeček dědy také, dokonce s cimbálovou kapelou, a kromě toho učil hrát 
na housle chlapce z vesnice na Moravě. I moji prarodiče mají evidentně dob-
rý hudební sluch a v hudbě se dobře orientují. Pokud jsem tedy zdědila něja-
ký talent, tak jsem si vzala od každého kousek.
Předpokládám, že jste měli ve škole studentský orchestr? Budete v něm po-
kračovat, nebo se s koncem studií rozpadl?
Na konzervatoři jsme měli soubory zaměřené na různé žánry a já jsem jich 
vyzkoušela hned několik. S jedním jsem hrála na klarinet Rybovu mši vánoč-
ní, nebo jsem hrála v komorním složení s flétnou a klavírem, a coby saxofo-
nistka jsem byla členkou saxofonového kvarteta. Úplně nejraději jsem však 
byla členkou Big bandu, kde se během studia vystřídali různí hráči i dirigenti.
A bude ten Big Band fungovat i po konzervatoři?
Poslední dva roky jsme s ním pod vedením Julia Baroše (jazzový trumpetis-
ta) kromě školních akcí vystupovali hodně i mimo školu, např. skoro každý 
měsíc jsme měli koncert v hudebním klubu Jazz Time v Praze, párkrát jsme 

hráli i na různých festivalech – např. na Jazzovém festivalu v Poděbradech. 
Bohužel, jak to tak s takovými orchestry na školách bývá, po ukončení studií 
jsme se rozprchli a Big Band se k mé lítosti rozpadl. Moc mě to bavilo a jsem 
ráda, že jsem si s tak výbornými muzikanty mohla zahrát.
Kolik let trvá studium na konzervatoři? 
Celkem šest let. Čtvrtý rok je ukončen maturitní zkouškou a šestý absoluto-
riem s neakademickým titulem DiS – diplomovaný specialista.
Kolik hudebních nástrojů tedy ovládáš?
Budu-li počítat i flétnu, tak čtyři. Můj hlavní obor po celou dobu studia na 
konzervatoři byl klarinet. Ke všem oborům byl navíc ještě povinný obligátní 
klavír, který jsme měli první čtyři roky. Ve 3. ročníku jsme si povinně museli 
vybrat další příbuzný nástroj k danému oboru, a já jsem si vybrala právě alt 
saxofon.
Na ten jsi ale začala hrát už na libčické ZUŠ, že?
To je pravda. Dokonce jsem na něj chtěla začít hrát už ve 12 letech, kdy jsem 
po předchozí průpravě na flétničku chtěla přejít na větší nástroj.
A nebyl by tenkrát saxofon pro tebe moc velký?
Právě že byl, a tak mi bylo doporučeno, abych nejprve začala s klarinetem, 
který je oproti saxofonu menší a ideální pro tehdejší moji konstituci, kde pro 
ovládání všech klapek nástroje hraje roli i velikost rukou a délka prstů. 
Klarinet je co do váhy určitě lehčí než saxofon, ale co do hraní určitě ne.
Musím přiznat, že začátky byly opravdu těžké. Myslím, že každý začátečník 
by vám řekl, že to trvá nějakou dobu, než se člověk naučí ovládat svaly kolem 
úst pro správný nátisk a vytvoření kultivovaného tónu. 
To chce asi velkou trpělivost.
Bez trpělivosti a nadšení to rozhodně nejde. Zprvu se mi z klarinetu ozý-

Rozhovor s Patricií Fojtů, bývalou žákyní libčické ZUŠ, dnes již čerstvou absolvent-
kou Mezinárodní konzervatoře, kde studovala hru na klavír, klarinet a alt saxofon  
a získala titul DiS.
Všichni, kdo jste kdy navštěvovali koncerty naší ZUŠ, musíte Patricii znát. Je to ta ne-
přehlédnutelná něžná dívka s překrásnými kudrnatými vlasy, která diváky v závěru 
koncertu vždy překvapila tím, jak to s panem učitelem Davidem Vrobelem rozbalila… 
O tom, co ji k hudbě vedlo, jak náročné je hrát na nástroje, které častěji vidíme v ru-
kou statných mužů a jak sní o vlastní kapele, si můžete přečíst v následujících řádkách. 
Znám ji od jejích dětských let, a tak jí stále tykám, ale už je to dospělá slečna na vykání.

KLARINET, NEBO SAXOFON?

S panem učitelem Vrobelem na koncertu ZUŠ.                                            Foto: Hannah Bartíková
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valy různé zvuky jako pískání, vrzání, hučení – všechno možné, jen ne ten 
správný tón. Když už jsem ale zvládla zahrát první písničku, tak jsem byla tak 
šťastná, že už jsem jej nikdy neodložila.
Kdy tedy přišel na řadu saxofon, s kterým tě v Libčicích vídáme nejčastěji?
Až teprve ve 2. ročníku na konzervatoři. Když už jsem ovládala klarinet 
mnohem lépe, napadlo mě, že bych konečně mohla začít s tím vysněným 
saxofonem. Nejdříve jsem se na něj přihlásila do ZUŠ v Libčicích, a ještě 
téhož roku, když mi konzervatoř ve 3. ročníku uznala saxofon jako příbuzný 
nástroj ke klarinetu, jsem zahájila studium na alt saxofon. To bylo v r. 2012.
Letos jsi úspěšně konzervatoř dokončila. Jak vypadal tvůj závěrečný kon-
cert?
Můj absolventský koncert se konal 16. 5. 2016 v Černém sále Mezinárodní 
konzervatoře v Praze. Veřejný koncert byl zároveň i absolventskou zkouš-
kou, kterou kromě obecenstva poslouchala a hodnotila šestičlenná porota 
složená z profesorů konzervatoře.
Co jsi hrála, a na co?
Koncert trval hodinu a hrála jsem na klarinet s výjimkou závěrečné skladby, 
v které jsem klarinet vyměnila za saxofon. Přednesla jsem Fantazijní kusy pro 
klarinet a klavír od Schumanna a Gadeho a Koncert pro klarinet a orchestr 
Es dur od Koželuha. Klavírní doprovod měly na starosti prof. Rutrlová  
a prof. Nácovská. Koncert jsem zakončila duetem pro dva saxofony od Ko-
nitze, který si se mnou zahrál kolega Petr Janda. 
Hrát hodinu před porotou musí být hodně náročné. Předpokládám, že vše 
zpaměti.
No právě. Nejtěžší pro mě bylo naučit se nazpaměť celý přednes Fantazijní 
kusy pro klarinet a klavír od N. W. Gadeho, který trvá přibližně 15 minut.
Co na to porota?
Snad mohu říci, že se mi koncert vydařil, protože se líbil a od poroty jsem 
byla pochválena za úspěch. Ocenili mé velké zlepšení díky píli a dostala jsem 
pěknou známku. Velmi potěšený byl také můj profesor Jan Mach, který mě  
k absolutoriu připravil a mnoho mě naučil. 
Velká gratulace i ode mě. Kolik hodin denně vlastně cvičíš? 
Cvičit by se mělo každý den alespoň chvilku. Před absolutoriem to ale bylo 
velmi intenzivní. Když nepočítám výuku nebo hraní s nějakým orchestrem, 
tak jsem se snažila cvičit až čtyři hodiny denně. Dokonce jsem si vždy ráno 
přivstala a cvičila ve škole ještě před vyučováním, pak jsem měla dost hodin 
hraní při výuce a potom jsem cvičila ještě večer doma. 
Co tomu říkala rodina a sousedé?
Před koncertem jsem se snažila cvičit raději ve škole, protože sousedé, někdy 

i sestra, nebyli zrovna nadšení, když jsem hrála každý večer až do desíti. Ale 
jinak byla rodina velmi tolerantní a nějak to překousla. Asi také díky tomu, 
že máme se sestrou nově zařízený byt o patro výše, tudíž zbytek rodiny mohl 
jít klidně spát.
Pochopení rodiny je velmi důležité.
Jsem moc ráda, že to u nás funguje a že mě rodina podporuje. Nikdy nechybí 
na koncertech, kde účinkuji, a když máme nějakou rodinnou sešlost, tak jsou 
vždy rádi, když jim něco zahraji.
Co je pro tebe víc - klarinet, nebo saxofon?
Nejvíce jsem se věnovala klarinetu, jelikož jsem to měla jako hlavní obor na 
konzervatoři, a tak mi na saxofon nezbývalo tolik času. Na klarinet jsem se již 
od začátku učila hrát hlavně vážnou hudbu i pro sólové hraní s doprovodem 
klavíru. U saxofonu je to úplně jiné. Saxofon je ideální nástroj pro swingové 
nebo jazzové skladby a pro improvizace. Myslím si, že každý nástroj má svoje 
kouzlo a je v něčem výjimečný, ale musím-li si vybrat, tak saxofon je pro mne 
o trochu více a ráda bych se mu v budoucnu věnovala intenzivněji.
A co dál? 
Měla jsem od září nastoupit do družiny v ZŠ Libčice a už jsem se moc těšila 
na prvňáčky, které jsem měla mít. Dokonce jsem si už plánovala, jaké bych 
pro ně dělala programy i s hudební výchovou. Bohužel jsem tuto práci na-
konec musela odmítnout, jelikož jsem byla přijata na denní studium na VŠ - 
obor hudební výchova na Pedagogickou fakultu Univerzity Jana Evangelisty 
Purkyně v Ústí nad Labem. Ráda bych zde vystudovala magisterské studium, 
abych se mohla stát učitelkou hudební výchovy.
Dá se při denním studiu i pracovat?
Ráda bych, nejlépe v nějaké ZUŠ, což bych s ukončenou konzervatoří už 
mohla.
Máš nějaký muzikantský sen?
Ano, pár přání a snů mám. Chci se stát učitelkou hudební výchovy a pracovat 
s dětmi. Zahrát si s nějakou známou osobností, nebo na nějakém známém 
místě se spoustou fanoušků a chtěla bych se naučit na saxofon pořádně im-
provizovat.
Vlastní kapelu bys nechtěla?
To je další můj velký sen.
Z jakých nástrojů bys jí chtěla poskládat a pro jaký žánr?
S kamarádkou, která zpívá, bychom chtěly mít menší kapelu, kde by rozhod-
ně nesměl chybět alt saxofon, tenorový saxofon, zpěv, bicí, elektrická kytara 
a bas kytara. Kamarádka zpívá převážně popové písničky, ale určitě bych tam 
zařadila i něco jazzu.
Vím, že ti loni saxofon někdo ukradl? Našel se pachatel?
To byla pro mě hotová tragédie. Saxofon mi byl odcizen loni ke konci školní-
ho roku z pokoje ve školním areálu, když jsme měli s Big Bandem letní sou-
středění. Policie bohužel pachatele nenašla. To vám řekne každý muzikant, 
že přijít o kvalitní hudební nástroj, na který je zvyklý, je katastrofa. Navíc 
když máte před koncertem a jste studentem konzervatoře...
Jak jsi to vyřešila?
Nejprve mi pomohli přátelé, kteří mi ochotně zapůjčili starší nástroj, ale to 
bylo jen dočasné řešení. Nakonec jsem si stejně musela koupit nový. Byla 
jsem zoufalá, protože takový nástroj je dost drahý. Jsem velmi vděčná Měs-
tu Libčice nad Vltavou, které mi v nouzi pomohlo a poskytlo mi příspěvek, 
něco přidala rodina a pomohli mi i přátelé. Díky tomu mám již nový saxofon 
a hlídám si jej jako oko v hlavě. 
Máš vůbec čas ještě na nějakou další zálibu? 
Na prvním místě je samozřejmě studium. Pak hraji v saxofonovém orchestru 
Zelenkrs pod vedením Jiřího Zelenky a v komorním orchestru Komoráček 
pod vedením Viktora Nusla – obojí pod ZUŠ Libčice. Po tom všem jsem 
ráda, když občas stihnu večeři s rodinou. Přesto si udělám čas na svou novou 
zálibu.
Mám hádat?
Ne, já to klidně prozradím. Hraju v komparzech různých, často i zahranič-
ních produkcí.
Vážně? Můžeme tě někde zahlédnout?
Když budete hodně pozorní, tak třeba ve filmech Underworld 5, Britannia, 
Padesátka V. Kotka, v norské pohádce Král Vánoc nebo ve filmu Lída Bárová. 
Mám už za sebou pár reklam, objevila jsem se dokonce i v televizních seriá-
lech jako je např. Ordinace v Růžové zahradě nebo ve videoklipech různých 
známých kapel.
Vždy jsem ti prorokovala, že to někam dotáhneš. Takže se těším, až jednou 
budeš hrát hlavní roli ve filmu o proslulé saxofonistce Patricii Fojtů, která 
udělala své první hudební krůčky v libčické ZUŠ...              Hannah BartíkováŠkolní akce s Big Bandem.                                                                                            Foto: Václav Kozel
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FLYBOARDING
Věřte nebo nevěřte, ale tento chlapík na fotce se v sobotu 25. 6. 2016  
v rámci programu Drop the House vznášel na náplavce nad hladinou řeky. 
Měl to ztížené velkými poryvy větru, které předcházely silné bouřce, ale 
přesto jsem měla možnost jej chvíli pozorovat a trochu mu i závidět.
Za předpokladu, že umíte plavat, nebojíte se výšek, umíte udržet rovno-
váhu a toužíte po adrenalinu, můžete si to také zkusit. Stačí se za nemalý 
obnos nechat u různých firem, které prodávají zážitky, trochu vyškolit, pak 
vás nasoukají do neoprenu, vesty, helmy, rukavic, bot a kdoví čeho ještě. 
Poté, možná po několika nezdarech, ale za deset minut prý určitě - letíte.
Budete s vodním skútrem spojeni tlustou 18 metrovou hadicí a pod 
nohama budete vlastním tělem ovládat 185 koní. Tlak vody z hadice je 
přesměrován do dvou trysek, které vás, když se správně zapřete, vytlačí 
z vody ven a vy se budete z výšky už jenom kochat. Napoprvé ale asi ne 
moc dlouho, protože i ten zkušený flyboardista na náplavce sebou párkrát 
plácnul zpět do vody, sotva se z ní vynořil. Nejvýše se prý lze dostat až do 
9 metrů, což zřejmě zvládnou jen ti vytrénovaní a hlavně v bezvětří, což 
na náplavce rozhodně nebylo. Vznášel se tam jednu chvíli nejen flyboar-
dista, ale i všechny stany, které tam organizátoři sobotního festivalu pár 
hodin předtím instalovali.
Neustálá touha lidstva po létání nás vede k různým pokusům a často 
velmi nebezpečným experimentům. Flyboard mi ale připadá ideální, 
protože pád do vody v neoprenu nebolí, navíc jste stále pod dohledem 
instruktora na skútru. Tuto originální zábavu resp. sport v r. 2011 vymys-
lel francouzský šampion na vodním skútru Frank Zapata, který tak dodal 
lidstvu nový fascinující zážitek.

Neláká vás to? Mě rozhodně ano. Mohou to prý zkusit i děti od 12 let pod 
dohledem rodičů a od 16 let už bez rodičů. Smůlu ovšem mají „nadcento-
ví“ zájemci, neboť 110 kilový flyboardista se prý nevznese...
V každém případě velký dík patří Ondřejovi Veszeleiovi, který nám  
v červnu poprvé v Libčicích tuto atraktivní zábavu představil a podruhé 
ji můžete vidět 12. srpna při další akci, kterou připravuje, což je Hypno 
Open Air.                                                               Text a foto: Hannah Bartíková
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TAK JSEM BYLA V SENÁTU
Ne, že bych mířila do vysoké politiky, ale přesto jsem již několikrát byla na 
různých společenských a vzdělávacích akcích v horní komoře Parlamentu 
ČR, neboť, jak známo, Senát ochotně zpřístupňuje své prostory veřejnos-
ti. Tentokrát jsem byla v červnu pozvána do Kolovratského paláce, kde se 
v Zeleném salonku konal seminář na téma Slavné ženy minulosti. Pozvání 
jsem obdržela od místopředsedkyně Senátu Mgr. Miluše Horské, která 
seminář uspořádala ve spolupráci se Soroptimist klubem Praha. Ten je 
součástí největší světové ženské organizace Soroptimist International, jež 
má ve 130 zemích více než 80 000 členek, a já minimálně pět z nich znám 
osobně… Soroptimist International podporuje mezinárodní spolupráci 
a přátelství, usiluje o zlepšení kvality života žen a dívek, kterým se snaží 
pomoci zejména tam, kde přístup ke vzdělání a obživě mají ztížený. Tato 
organizace má přímý vstup do OSN, je zastoupena v UNESCO a jiných 
mezinárodních organizacích a institucích např. v Radě Evropy.
Není tedy divu, že senátorka Horská ochotně otevřela dveře Zeleného 
salonku a velmi vstřícně přivítala pozvané hosty z řad novinářů, umělců  
a historiků včetně svého kolegy PaedDr. Hynka Kmoníčka, ředitele za-
hraničního odboru Kanceláře prezidenta republiky. Seminář byl zaměřen 
na pozoruhodný životní osud baronky Berthy Sophie Felicity von Suttner 
– první ženy, která je nositelkou Nobelovy ceny za mír, kterou obdržela 
v r. 1905. S jejím zajímavým životopisem nás seznámila PhDr. Jana Ho-
durová ze Společnosti Berthy Suttnerové.
Stručně bych jen zmínila, že Bertha se narodila v r. 1843 v Praze jako hra-
běnka Kinská ze Vchynic a Tetova a zemřela v r. 1914 ve Vídni. Byla česko-
-rakouskou radikální pacifistkou, publicistkou a spisovatelkou. Ovládala 
několik jazyků, byla nadaná na hudbu, zpěv i výtvarné umění. Zajímala se 
o literaturu a filosofii. V r. 1850 se vdala za syna vídeňského průmyslníka 
Artura Suttnera a odcestovala s ním do Gruzie, kde pracovala v lazaretu. 
Zřejmě právě tam byla Berhta svědkem velkého utrpení lidí sužovaných 
rusko-tureckou válkou. Posílala o tom své články do vídeňských i berlín-
ských novin a dospěla k názoru, že válka je zlo, proti kterému je třeba se 
postavit. Zasvětila tomu svůj život i své literární dílo, které nezůstalo bez 
povšimnutí. Vypracovala se na takovou úroveň, že byla zvána na mírové 
kongresy po celém světě.
Bertha von Suttner, rodačka z Prahy, je označována za nejproslulejší ženu 
světa před první světovou válkou. Narodila se v Praze a zemřela ve svých 
71 letech ve Vídni, a tak se historikové o její osobu trochu přetahují, ale 
ono není vůbec důležité, zda je tato významná žena Pražačkou či Ví-
deňačkou, neboť celý svůj život zasvětila boji za mír na celém světě. His-

torie i současnost nám však bohužel dokazují, že to byl boj marný. Přesto 
je třeba si každého takového člověka a jeho odkazu vážit a o zachování 
míru neustále usilovat.
O tom tedy byl seminář v Kolovratském paláci v Zeleném salonku, který 
je paradoxně místem, kde se vláda tehdejší ČSR v čele s Emilem Háchou 
15. března 1939 rozhodla uvěřit německému vůdci Hitlerovi, že mohou 
svým podpisem zajistit dlouhodobý mír mezi oběma národy. Jak velký 
omyl to byl, poznali Češi a Moravané ještě téhož dne, kdy je německá 
armáda nekompromisně obsadila a rozpoutala rozsáhlý válečný konflikt, 
do kterého se postupně zapojila většina států světa. S více než 60 miliony 
obětí je 2. světová válka považována za dosud největší válečné střetnutí  
v dějinách lidstva.
Odcházela jsem ze Zeleného salonku vlivem takových historických vzpo-
mínek poněkud otřesená, a tak mě potěšilo, že prvního, koho jsem na 
chodbě potkala, byl uspěchaný, ale usmívající se senátor Jiří Dienstbier, 
který čas od času navštíví naše město. Mám prý v Libčicích pozdravovat, 
tak jste mi svědky, že jsem na to nezapomněla a ráda jeho pozdrav vyřizu-
ji.                                                                              Text a foto: Hannah Bartíková

R ESTAUR ACE V KULTUR NÍ M D OM Ě
Výběr  alkoholických a nealkoholických nápojů • Staropramen 10° • Plzeň 12° • Studená kuchyně

Kulečník, šipky, venku ruské kuželky • Sportovní TV  O2 kanál.
Na objednávku kompletní menu pro oslavy, schůze, společenská setkání. Salonek k dispozici.

OTEVÍRACÍ DOBA
Po-Čt: 15:00 - 22:00
Pá+So: 15:00 - 23:00
Ne: 15:00 - 22:00

Kontakt: Radek Černý 
732 927 799
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ZASE TEN MOČOVÝ MĚCHÝŘ
Léto je v plném proudu a všechny nás to táhne k vodě.  Zejména v hor-
kých pařácích, kdy pobíháme celý den na koupalištích, u rybníka či  
u moře v plavkách, není nic lepšího než rozpálené tělo smočit v příjem-
ně chladné vodě.  A za chvilku zase, a tak pořád dokola, než nastane 
večer a všichni se odebereme do svých příbytků.  Druhý den se ráno 
vzbudíme a některé z nás, teď cílím především na ženy, máme problém.  
Sužuje nás nepříjemné řezání, pálení a tlak, čímž se neodbytně hlásí zá-
nět močového měchýře.  Klasicky se tento problém dá léčit antibiotiky, 
prolévat se hektolitry vody jako bychom hasily požár a cpát se u toho 
prášky proti bolesti, protože to fakt bolí.  Je tohle však ve skutečnosti 
opravdu potřeba, nebo to lze řešit přirozenější a zdravější cestou?
Sama mám bohužel s touto nemocí osobní zkušenosti.  Řada žen už 
stejně jako já ví, že většina zánětů spojená s močovým ústrojím se vrací 
a postupem času se stávají chronickým onemocněním. Kdybyste chtěly, 
milé dámy, přistoupit na přírodní léčbu a nevíte, jakou zvolit, zde je mé 
doporučení.
Skvělým pomocníkem při počátcích zánětů je opravdu vypít co nejví-
ce čisté vody. Dále velmi účinně fungují bylinné kapky lichořeřišnice, 

které jsou určeny přímo k léčbě zánětů močových cest. Funguje to tak, 
že se nakape maximálně 3x denně 20 kapek do vody, a ta se pak vypije. 
Dalším skvělým pomocníkem jsou bylinné tablety čínské medicíny 
jménem Bazhengsan. Jedná se o směs sušených rostlin, kde jsou hvoz-
dík, rdesno, jitrocel, lékořice, gardénie, talek a sítina. Bere se maximálně 
6 tobolek denně.
Poslední, co bych doporučila a s čím mám největší zkušenost, je pří-
rodní antibiotikum chlorella, kde se denní dávka pohybuje kolem 60 
tobolek. Proč tolik? Od této dávky má chlorella antibiotické účinky  
a plně tak nahrazuje klasická antibiotika z lékárny, avšak nezatěžuje or-
ganismus nežádoucími účinky, protože se jedná o čistou formu sladko-
vodní řasy. K takovému množství je však zapotřebí přísně dodržet pitný 
režim, protože s chlorellou do sebe dostanete velké množství vlákniny. 
Nejlépe je samozřejmě předcházet zánětu močového měchýře alespoň 
tím, že nebudeme celý den pobíhat ve vlhkých plavkách a budeme se 
snažit být co nejvíce v suchém prostředí. A babičky resp. prababičky 
by nám všem určitě radily nosit volné oblečení z prodyšných materiálů   
a klasické bavlněné prádlo,  ne žádná tanga.

Ing. Veronika Jandová, fitness trenérka

ZDRAVÉ 
DOPOLEDNE
Filmový klub uspořádal v sobotu 9. 7. 2016 na Plovárně 
Zdravé dopoledne s Ing. Veronikou Jandovou, která je 
nejen fitness lektorkou, ale i výživovou poradkyní.
Svou velmi pěkně připravenou a zajímavou prezentaci  
o zelených potravinách doplnila poučnou video projek-
cí. Všichni zúčastnění si poté mohli ochutnat dvě poma-
zánky připravené z tofu nebo z cizrny, v nichž nechyběla 
důležitá ingredience, o které byla řeč, a to sušený mladý 
ječmen, jenž byl též důležitou součástí nápoje. Veronika 
nám podala několik vědeckých důkazů o tom, že mladý 
ječmen má na lidský organismus blahodárné účinky, 
takže nám začal i chutnat.
Když jsme se dozvěděli, co zdravého jíst a pít, tak násle-
dovala lekce zdravého pohybu, tedy praktická ukázka 
základů jógy, které se všichni ochotně zúčastnili. Mnozí 
sice poprvé v životě, ale pod odborným vedením zkuše-
né lektorky z Prahy - Lenky Fučíkové, kterou Veronika 
za tím účelem do Libčic pozvala, nám to kupodivu do-
cela šlo. 
Zdravé dopoledne s Veronikou nás upozornilo na to, 
že o své zdraví musíme pečovat, sledovat co, v jakém 
množství a kdy konzumujeme, že nemáme zapomínat 
na dobrou vodu a pohyb, nejlépe na čerstvém vzduchu.
Bylo to hezké a nebylo toho dost, takže se určitě k téma-
tu zdraví s Veronikou ve Filmovém klubu ještě vrátíme.

Text a foto: Hannah Bartíková

Veronika v pozici 
Svarga Dvidasana 
(božský pták).
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KOTLÍKOVÉ GULÁŠOVÁNÍ
První červencovou sobotu 2. 7. 2016 se v areálu AFK Libčice uskutečnil 
1. ročník „kotlíkového gulášování“. Nejdříve to vypadalo, že nám počasí 
bude chtít tuto průkopnickou akci pokazit, ale naštěstí bouřka včas přešla 
a všechny přípravy mohly být řádně dokončeny. 
Dorazilo 9 domácích i přespolních družstev s těmito, někdy velmi kurióz-
ními názvy – Polopatě, Marel, Trojka, Kozomín-rybáři, Bažina, Výherci, 
SDH Letky, Ceckové a Nejlepší tým. Převzali si připravené stoly, ohniště 
a kotlíky a už se nedočkavě čekalo na zahajovací klakson. A pak klání za-
čalo, rozdělávaly se ohně, loupala cibule, připravovalo maso, atd. - každý 
tým se zaručeně nejlepším receptem a nejvhodnějším postupem, ale ni-
kdo ten svůj nechtěl prozradit, své know-how si každý chránil.
Domácí tým zajišťoval krom vaření i kompletní občerstvení. Když to  
v kotlících už vřelo a vzduchem se začala linout vůně, dostal se ke slo-
vu doprovodný program. Začalo se soutěžit v příslušně zvolených spor-
tovních disciplínách (slalom s pivními sudy, držení tupláků a půllitrů na 
výdrž, atd…). Představitelé jednotlivých družstev mezi sebou sváděli 
urputné boje v umu, výdrži a obětavosti. Opravdu bylo co k vidění a ně-
které výkony i k obdivu. 
Ne všechny připravené disciplíny se však stihly, neboť maso bylo vařené, 
začalo se ochucovat a hlavně se dle předem stanovených pravidel blížilo 
oficiální ukončení vaření guláše. Každý tým připravil ochutnávací rekvi-
zity a přílohy a po klaksonu vypuklo hodnocení výtvorů. 
Hodnotitelem mohl být každý, kdo dorazil, divák či soutěžící. A i když se 
jednalo vždy o guláš, družstva se chopila soutěže opravdu zodpovědně  
s touhou předčít své soupeře – takže ten poměr ingrediencí a různé po-
stupy přípravy nakonec poskytly širokou škálu gulášů a hodnocení neby-
lo opravdu jednoduché. Ale nakonec sečtením všech hlasovacích lístků 
byl vyhlášen nejlepším guláš družstva Polopatě. 
Ač mezi družstvy v průběhu soutěže vládl konkurenční boj, přesto se celé 
letní odpoledne neslo v přátelské, uvolněné a pohodové atmosféře. Klání 
bylo ukončeno vyhlášením umístění, předáním darů, poděkováním všem 
zúčastněným a hlavně všem organizátorům. Všichni přítomní se shodli, 
že akce byla podařená a poražené týmy už vymýšlely jak vaření guláše 
poupravit, aby v příštím ročníku sesadily vítěze. Diváci se už teď těší, jak 
si při příštím ročníku opět pochutnají.
Poděkování patří i sponzorům akce – Město Libčice nad Vltavou, Zemní 
práce Petr Veszelei, AFK Libčice, SDH Letky, ReKon-A-Stav s.r.o., coun-
try skupina Rumtorád a Mirek Diviš. Zábava poté pokračovala při muzice 
na terase a v klubovně AFK. 
Takže na 2. ročníku kotlíkového gulášování na viděnou.

Text a foto: Ing. Jiří Lain

VENKOVNÍ KRUHOVÝ TRÉNINK
Jmenuji se Alena Vídeňská a s mnohými z vás se potkávám na 

pravidelném cvičení v naší libčické sokolovně. Mimo jiné pracuji 
jako osobní trenérka a instruktor skupinových lekcí. Ráda bych 

přispěla k obohacení sportovního života v Libčicích, a proto jsem 
se rozhodla uspořádat venkovní cvičení pro všechny, kdo mají 
chuť zkusit něco, možná i nového, a to kruhový trénink, jehož 
principem je procvičení všech tělesných partií, spálení tuků a 

získání svalové hmoty. Jedná se o tréninkovou metodu, která při 
využití variabilních cviků a pomůcek zapojí komplexně celé tělo.

Kde: Libčická plovárna (u cvičiště libčických šplhounů)
Kdy: čtvrtky – 11.8. a 25.8.2016

Startujeme v 19:00 hod

Přijďte i vy! Lekce jsou zdarma.

Těším se na vás!
Mgr. Alena Vídeňská, vaše osobní trenérka.

PŘI NEPŘÍZNIVÉM POČASÍ BUDE TRÉNINK ZRUŠEN. 
Aktuální informace na 775 365 080 
nebo alena.videnska1@seznam.cz.

S sebou sportovní obuv, ručník, dostatek pití, 
skvělou náladu a chuť dát si do těla.

HLEDÁME NOVÉ TENISTY
Na tenisových kurtech Sokol Libčice 

probíhá tenisová školička 
pro začínající tenisty ve věku 5 až 14 let.

Od začátku září se mohou noví zájemci přihlásit 
každou středu od 15 do 17 hod.

nebo v pátek od 14 do 16 hod. přímo na kurtech.

Bližší informace podá tenisový trenér mládeže 
Luboš Karas na tel. čísle 608 303 134.
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PNEUSERVIS
Přílepská 1233 Roztoky

Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů. Auto, moto, nákladní, stavební, 
hobby, speciální. Provádíme odbornou mon-
táž a opravy pneu na nejmodernějších strojích 
s nejmodernějšími technologiemi. Odborná 
konzultace při výběru nabízeného zboží. Nabí-
zíme uskladnění i kompletních sad kol a jejich 
servis. Prodej příslušenství. Přímé zastoupení 
prémiových značek pneumatik a disků.

KONTAKT:
Lumír Novotný, 774 151 334,

lumir.novotny@autohouser.cz
Bohumil Houser, 731 151 341,

PRODEJ A SERVIS, 220 911 128,

AUTOSERVIS
Přílepská 1707 Roztoky

Zajistíme pro vás STK včetně měření EMISÍ.
Opravy vozů všech značek.
Mechanické opravy, autoelektrika, servisní pro-
hlídky po najetých kilometrech, výměny olejů, 
diagnostika, výměny čelních i ostatních skel, 
servis klimatizace a dezinfekce ozonem, mon-
táž příslušenství a zabezpečení vozů, opravy 
brzd, výměny výfuků, opravy podvozků, výmě-
ny tlumičů pérování a další. Zajistíme pro vás 
opravu havarovaného vozu včetně kompletní-
ho zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřídí-
me geometrii vašeho vozu na nejmodernějším 
3D zařízení. Zapůjčení náhradního vozu.

KONTAKT:
Josef Čížkovský, 731 151 334
Miroslav Vejbora, 731 862 462

STK EMISE, 233 910 042
servis@autohouser.cz

AUTODÍLY
Přílepská 1233 Roztoky

Velkoobchod a maloobchod.
Prodáváme široký sortiment náhradních dílů na 
většinu automobilů ve spolupráci se značkový-
mi i neznačkovými dodavateli. Naši hlavní do-
davatelé jsou: AŠ FINANCIAL, AUTO KELLY, 
APM, ACI, ELIT, INTER CARS, MG PARTS, 
SPEI SERVIS, STAHLGRUBER, STUALARM 
a další. Po dohodě zajistíme i originální ná-
hradní díly.
Samozřejmostí je dovoz až do vaší dílny.

KONTAKT:
Martin Franc, 739 465 534,
martin.franc@autohouser.cz

Tomáš Kukelka, 731 151 337
Jaroslav Konečný, 731 151 343

www.autohouser.cz

PRODEJ SLEPIČEK
Drůbež Červený Hrádek

opět prodává slepičky typu

Tetra hnědá
Dominant všech barev

Stáří: 14 -19 týdnů.
Cena: 149 -180 Kč/ks dle stáří.

Prodej v Libčicích n/Vlt. se uskuteční:

31. srpna 2016 
v 10 hodin
před kulturním domem.

Při prodeji slepiček - výkup králičích kožek
cena dle poptávky

Bližší informace: 
Pondělí - Pátek 9:00 - 16:00 

na tel.: 601 576 270, 606 550 204, 728 605 840



ČÍM SE ŽIVÍ ZVÍŘATA
Spoj čárou zvířata a jejich potravu. Pak si můžeš černobílé obrázky vybarvit.
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podepsaní autoři. Náklad 1500 ks, zdarma, roznáška prostřednictvím České pošty do všech libčických domácností. Uzávěrka pro příjem příspěvků vždy k 15. dni v měsíci.

Máme v redakční radě novou členku Janu Chalupovou, která po absolvování Vysoké školy ekonomické v Praze pracovala v ob-
lasti marketingu a public relations. V Libčicích bydlí již pět let a je maminkou dvou dětí, Štěpánka (5 let) a Kačenky (2 roky), 
které jsou pro ni tou nejlepší inspirací pro vedení webů pro děti a jejich rodiče - www.jaksihrat.cz s hrami pro děti do 3 let  
a www.detske-koutky-herny.cz - vyhledavač baby-friendly míst v České republice. Zkušenosti naší nové kolegyně nás vedly  
k rozhodnutí založit v novinách rubriku věnovanou těm nejmenším čtenářům.

JAK SI HRÁT S DĚTMI
Z prázdnin si každý z nás odveze nejen krásné vzpomínky, ale mnohdy i plné kufry všelijakých suvenýrů. A děti si většinou s sebou domů nutně po-
třebují vzít kameny, klacky, šišky či mušle. Pokud na takový poklad v kufru také narazíte, co ho ještě využít ke společné zábavě? Vzpomínka na pobyt 
u moře či cestu do ZOO pak může vypadat třeba takto: 

Pro malbu na kámen si vystačíte s obyčejnými fixami (výraznějších odstínů dosáhnete použitím akrylových barev) a v případě želvičky s barevným 
papírem. Pak už jen záleží na vaší fantazii.

VÍŠ TO? 
Posvícení je výročí posvěcení libčického katolického kostela, ke kterému došlo v roce 1726 na svátek sv. Bartoloměje, tedy 24. srpna. Proto se na 
počest tohoto dne konají v kostele mše a ve městě slavnosti, veselice, různé sportovní či kulturní aktivity a samozřejmě i poutě, kde nechybí různé 
kolotoče, skákací hrady, střelnice a zábavné atrakce, jako je třeba tento Cirkus Jumbo.

NA JDI 5 ROZDÍLŮ 

Řešení: mraky, písmenko M, hvězdička, slon, kasa



Katolický kostel sv. Bartoloměje
25. 8. 18:00  Modlitba za město Libčice 
  18:30  Výročí posvěcení kostela – mše svatá za město Libčice
26. 8.  19:00  Zahradní koncert - Schovanky
28. 8.  15:00  Poutní slavnost sv. Bartoloměje - mše svatá za farnost  
  a následné setkání farníků na zahradě
Lunapark Helfer na náplavce
26. 8.  14:00-20:00
27. 8.  10:00-22:00
28. 8.  10:00-21:00
Ohňostroj na náplavce
27. 8.  21:00
Posvícenská zábava v kulturáku
27. 8.  16:30-19:30 Country skupina Rumtorád na zahradě 
  18:00-22:00 A. Blín na sále k tanci a poslechu
Výstava ČSCH na Kuželníku (králíci, drůbež, holubi, okrasné ptactvo)
27. 8.  8:00-18:00
28. 8.  8:00-16:00

Fotbalové zápasy na AFK v Letkách
27. 8.  17:00 1. Mistrovské utkání Libčice – Měchenice
28. 8.  16:00 Utkání Staré gardy
Turnaj v házené na hřišti TJ Sokol u sokolovny
27. 8. 8:30 64. turnaj mužů o putovní pohár 
  města Libčice nad Vltavou
28.8.  8:30 37. turnaj bývalých hráčů
Tenisový turnaj na kurtech TJ Sokol z sokolovny
27. 8.  9:00 Tradiční turnaj dvojic neregistrovaných hráčů
  8:30 Registrace účastníků. Startovné 300 Kč za dvojici, 
  občerstvení zajištěno
Memoriál J. Gruncla a členů zakládajících 
– závody ve šplhu na Plovárně
27. 8.  9:00-13:00 Závody ve šplhu na tyči a na laně 
   pro závodníky všech kategorií
 V přestávce Ukázka zumby a gymnastů na kruzích
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